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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "A kormányt nem érdekli, hogy 2010-ben még 65,1% 
volt az átlagnyugdíj/átlagkereset aránya, 2020-ban pedig már csak 49,7%?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A KSH adatai  szerint  2010-ben még 65,1% volt  az  átlagnyugdíj/átlagkereset  aránya,  2020-ban
pedig már csak 49,7%. Ez többek között annak is köszönhető, hogy az Orbán-kormány 2012-ben
megszüntette  annak  a  lehetőségét,  hogy  a  nyugdíjak  éves  emelésénél  a  bérek  növekedését  is
figyelembe vegyék, így 10 éve mindössze a tervezett infláció mértékével emelik a nyugellátásokat.
Ez pedig mindössze azt garantálja az alacsony nyugdíjból élőknek, hogy ha idén nyomorogtak,
akkor  jövőre  is  nyomorogni  fognak.  Ráadásul  az  utóbbi  időszakban  többször  meghaladta  a
tényleges  infláció  a  januári  emelés  mértékét,  ami  miatt  korrekcióra  volt  szükség,  viszont  így
hónapokig a nyugdíjasok hiteleztek a költségvetésnek.
 
Mindezek miatt kérdezem:

• A kormányt nem érdekli, hogy ma jóval kevesebbet ér az átlagnyugdíj az 
átlagkeresethez képest, mint 12 évvel ezelőtt? Nem számít a kormánynak, hogy a 
nyugdíjasok leszakadnak az aktívakhoz képest?

• Miért nem veszik figyelembe a bérek változását is a nyugdíjak emelésekor?
• Miért nem segítik az alacsony nyugdíjak felzárkóztatását?

 

Tisztelettel várom válaszát!

 



 
Budapest, 2022. január 17.
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